
 استقبال بی نظیر
از استقلال

 تیــم اســتقلال عصــر دیــروز 
در حســاس ترین بــازی هفتــه 
دوازدهــم رقابت هــای لیگ برتر 
به مصاف فولاد خوزستان رفت. 
جــواد نکونــام در حالــی به عنوان 
ســرمربی اســتقلال بــه اهــواز 
برگشــت کــه نســبت بــه آخریــن 
تقابــل این دو تیــم در لیگ برتر، 
صاحبــان هــر دو نیمکــت تغییر 
کــرده و حــالا افــراد جدیــدی 
تیم هــای اســتقلال و فــولاد را 
هدایت می کنند. اما نکته اینجا 
اســت به دلیــل اینکــه نکونــام 
فصــل پیش هدایت فــولاد را به 
عهده داشــت و استقلال هم در 
شــهر اهــواز بــه شــدت طرفــدار 
دارد، استقبال خوبی از استقلال 
در اهــواز شــد و لابــی هتل محل 
اقامــت اســتقلال آنقــدر شــلوغ 
بــود کــه رفــت و آمد را با مشــکل 
مواجــه می کــرد. تیــم اســتقلال 
معمــولاً در شــهر اهــواز غریــب 
نیســت و مــردم پرشــور اهــواز 
نشــان داده انــد تیــم تهرانــی را 
دوســت دارنــد خصوصــاً اینکــه 
در رأس ایــن تیــم نکونام اســت 
کــه در تیــم فولاد حضور داشــته 

اســت.
 

ناراحتی 
 استقلالی ها
VAR از نبود

ســرانجام طــی ماه هــای اخیــر 
فوتبــال ایــران توانســت به دلیل 
حضــور در رقابت هــای لیــگ 
قهرمانان آســیا طعم استفاده از 
VAR را بچشد، اما این سیستم 
در اصفهان با وجود پیاده سازی 
شــرایط اســتفاده را پیــدا نکــرد، 
ولــی در تهران بــا اینکه در برخی 
مواقــع علیــه نماینــدگان ایــران 
عمــل کــرد، شــاهد اجــرای آن و 
مزیت هایش بودیم. مســئولان 
کمیتــه داوران و همین طــور 
مســئولان فدراســیون فوتبــال 
امیــدوار بودند که بــا نامه نگاری 
ز  ا ده مجــدد  ســتفا ا زه  جــا ا
سیســتم وی ای آر را بــرای دربــی 
102 بگیرند)البتــه وعــده واهــی 
بــود چــون داوران ایرانــی نحــوه 
اســتفاده از ایــن سیســتم را بلد 
نیســتند و دوره آن را ندیده انــد( 
امــا خــداداد افشــاریان از پایــان 
امیدهــا بــرای برگــزاری دربــی بــا 
سیســتم کمــک داور ویدئویــی 
خبــر داد. بــا توجــه بــه اینکــه 
گفته شد نمی توانند از سیستم 
ویدئویــی اســتفاده کننــد در 
نهایــت دربــی 102 بــدون ایــن 
سیســتم برگــزار خواهد شــد که 
از این بابت باشگاه استقلال که 
مدعی اســت داوری ها در خیلی 
از مواقــع به ضــرر این تیم بوده، 
ناراحــت اســت. گفتنــی اســت 
طبق اعلام افشاریان قرار است 
هدســت های داوران در آســتانه 
دربــی بــه دســت کمیته داوران 
برســد تا حداقل تیم های داوری 
از هفتــه ســیزدهم بــرای ارتباط 
گرفتــن بــا یکدیگــر بــه دردســر 

نیفتنــد.

استقلال همچنان 
بهترین تیم ایرانی 

در آسیا
آخریــن رتبــه اســتقلال در ســطح 
آســیا جایــگاه هفتــم اســت بــا 
وجــود ایــن اســتقلال بــا کســب 
دو قهرمانــی در آســیا همچنــان 
بهتریــن تیــم ایرانــی در ایــن قــاره 
اســت. دو ســتاره ای کــه روی 
پیراهــن اســتقلال اســت بیانگــر 
دو قهرمانی در ســطح آسیا است 
و بــه همیــن دلیــل چــون تاکنــون 
هیــچ تیم دیگــر ایرانی نتوانســته 
نــی بــه  در ســطح آســیا قهرما
دســت آورد همچنــان اســتقلال 
پرافتخارترین تیم ایران در سطح 

قــاره آســیا اســت.

 zخبر

علی رضا خطیر

نگران »نگران نباش!«

 علی رضــا خطیــر روز پنجشــنبه در کمیتــه انضباطی حاضر شــد تــا در مورد 
ابهــام چنــد پرونده قرارداد بازیکنان به حســن زاده توضیح دهد. خطیر اما 
بعد از این جلسه باز هم در جمع خبرنگاران خطاب به هواداران استقلال 
گفت که نگران کســر امتیاز نباشــند، اما از آنجا که مدیران اســتقلال از این 
واژه زیــاد اســتفاده کردند که نتیجه عکس داده اســت هــرگاه به هواداران 

می گویند نگران نباشــید اتفاقاً بیشــتر نگران می شــوند.

مهدی هاشمی نسب

محبوب در اهواز

مهدی هاشــمی نســب مربی اســتقلال بدون شــک یکی از محبوب ترین مربیان 
حــال حاضــر نیمکت اســتقلال اســت. بــا توجه به اینکــه رضاوند قــرارداد خود را 
کــم کــرد، ایــن مربــی مجوز حضور روی نیمکت اســتقلال را گرفت. البته شــرایط 
بــرای هاشــمی نســب در شــهر اهــواز حتــی بهتــر از تهران بــود و این مربــی دیروز 
مــورد اســتقبال شــدید هــواداران اهوازی قــرار گرفت. با توجه به اینکه هاشــمی 

نســب در فــولاد هــم مربــی بوده اســت این اســتقبال از او کامــلاً طبیعی بود.

رضا میرزایی

بلاتکلیف

رضــا میرزایــی کــه فصــل پیــش تعویــض طلایــی اســتقلال محســوب 
می شد به دلیل پارگی رباط صلیبی از لیست استقلال دور شد. باشگاه 
استقلال برای نیم فصل اول برای اینکه بتواند به جای میرزایی بازیکن 
بگیــرد او را از لیســت خــارج کــرد و نکونــام بــه ایــن بازیکن وعــده داد تا 
بــرای نیم فصــل دوم او را بــه لیســت اضافه کند، اما معلوم نیســت این 

وعده محقق شــود.

از کمپ آبی
استقلال 10
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 zسوژه 

در حالــی کــه اســماعیل حســن زاده، 
رئیــس کمیتــه انضباطــی فدراســیون 
فوتبــال روز گذشــته بــه نزدیــکان خــود 
اعــلام کــرده بــود بعــد از برگــزاری جلســه 
رســیدگی بــه شــکایات برخــی تیم هــا از 
اســتقلال، بازیکنــان ایــن تیــم را بــرای 
ادای توضیحــات بــه کمیتــه انضباطی فرا 
نخواهــد خوانــد و رأی به صــورت قطعــی 
اعــلام خواهــد شــد امــا ســاعاتی قبــل از 
بــازی بــا فــولاد خوزســتان اعــلام شــد کــه 
هــم مهــری و هم خالد آبــادی که ابهاماتی 
در قرارداد شان وجود دارد باید در کمیته 
انضباطی فدراسیون فوتبال حاضر شوند 

و توضیحاتــی ارائــه دهنــد.
قرار اســت بعد از بازی با فولاد خوزســتان 
ایــن دو بازیکــن در کمیتــه انضباطــی 

فدراســیون فوتبــال پیرامــون برخــی 
ابهامــات کــه در قراردادشــان وجــود دارد 
بــه مســئولان توضیح دهند. حــال اینکه 
کمیتــه انضباطــی فدراســیون فوتبــال 
قصد داشــته باشــد در دیگر موارد نیز که 
مــورد اعتــراض تیم های لیــگ برتری قرار 
گرفتــه بازیکنان و حتی مربیان اســتقلال 
را بــه کمیته انضباطی فدراســیون فوتبال 
دعوت کند روشــن نیست اما بدون شک 
اگر ابهامات همچنان پا برجا بماند کمیته 
انضباطی از همین فنون استفاده خواهد 
کــرد و بازیکنــان را به کمیته انضباطی فرا 
خواهــد خوانــد. البته دعــوت از بازیکنان 
اســتقلال بــه کمیتــه انضباطی بــه خودی 
خــود ایــرادی نــدارد و بــه قــول مدیریــت 
باشــگاه اســتقلال طلا که پاک اســت چه 
منتش به خاک است اما مسأله ای که در 
ایــن میــان ذهن اســتقلالی ها را عمیقاً به 
خود مشــغول کرده این اســت که چرا در 

آســتانه دربی باید با روح و روان بازیکنان 
ایــن تیــم بــازی شــود و مــدام خبرهایــی 
دربــاره کســر شــدن یــا نشــدن امتیــاز از 
اســتقلال و احضــار برخــی بازیکنــان بــه 
کمیتــه انضباطــی در رســانه ها بــه چشــم 

بخــورد؟!
 در حــال حاضــر پرســپولیس بــا وجــود 
شکســت ســنگینی که در لیگ قهرمانان 
آســیا متحمــل شــد امــا دغدغــه ای بابــت 
جریمــه یــا کســر امتیــاز از ســوی کمیتــه 
انضباطــی نــدارد و اگــر هم قصد از ســوی 
کمیتــه انضباطی باشــد، صحبتــی درباره 
احضــار بازیکنــان و مربیــان ایــن تیــم 
نمی شــود امــا بــرای اســتقلال اوضــاع 
قــدری متفــاوت اســت و انگار مســئولان 
در فدراســیون فوتبال توجهی به نزدیکی 
دربی ندارند که با سلسله اقداماتی کاری 
کرده انــد کــه بیشــتر اخبــار حــول محــور 
کســر امتیــاز از اســتقلال بچرخــد و بــه 

نوعــی ذهن بازیکنــان و اعضای کادر فنی 
اســتقلال معطــوف بــه ایــن ماجــرا شــود.

 بــه هــر حــال می شــد بــرای هرگونــه 
تصمیم گیــری علیــه اســتقلال  یــا حتــی 
مبــرا دانســتن ایــن باشــگاه از هرگونــه 
تخلفــی زمــان بهتــری را انتخــاب کــرد امــا 
در کمــال شــگفتی جلســه رســیدگی بــه 
شکایت ها علیه استقلال یک هفته قبل 
از دربــی برگــزار و همان جــا نیز اعلام شــد 
کــه نتیجه 72 ســاعت بعــد از دربی اعلام 
می شــود کــه ایــن نــوع تصمیم  گیری هــا 
هرگــز بــه ســود اســتقلال نیســت و بــه 
نوعی نشــان می دهــد که متولیان فوتبال 
ایــران زمان مناســبی را برای رســیدگی به 
شــکایات برخــی تیم هــا علیــه اســتقلال 

انتخــاب نکرده انــد.
حتــی اگــر حکمــی در نهایــت بــه ضــرر 
اســتقلال اعلام نشــود اما پرواضح اســت 
کــه شــایعات مربوط بــه احتمــال کاهش 

امتیاز از اســتقلال اثرات مخربی بر روح و 
روان بازیکنان و مربیان اســتقلال خواهد 
گذاشــت. البتــه بازی با فولاد هم شــامل 
این ماجرا می شود و استقلالی ها در واقع 
قبــل از بــازی بــا فــولاد نیــز تحت الشــعاع 
ایــن اخبــار قــرار گرفته انــد چــرا کــه دقیقاً 
دو روز قبــل از برگــزاری این بازی نشســت 
رســیدگی در کمیته انضباطی برگزار شد.

 
چرا در تعطیلات رسیدگی نشد؟

ســؤالی کــه کمیتــه انضباطــی و دیگــر 
متولیان در فدراســیون فوتبال باید به آن 
پاســخ دهنــد این اســت که چــرا در ایامی 
کــه لیــگ برتــر به دلیــل برگــزاری اردوی 
تیــم ملــی تعطیل بــود به شــکایات برخی 
تیم ها از باشــگاه استقلال رسیدگی نشد 
تا این ماجرا به درازا نکشد و روزهای کمی 
مانــده تــا دربــی اســتقلال تحت الشــعاع 

تصمیمــات احتمالــی قــرار نگیرد؟!

از برگزاری جلسه انضباطی تا احضار بازیکنان به کمیته انضباطی

 بازی با روح و روان استقلال
در آستانه دربی

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار

در هفته های اخیر زمزمه بازگشــت امید نورافکن به اســتقلال بار ها شــنیده می شــد 
کــه ایــن اخبــار بی ارتبــاط نبود بــا بیرون ماندن نــام این بازیکن از فهرســت نهایی تیم 

ســپاهان و البتــه مصدومیتــی که این اواخر گریبانــش را گرفته بود.
اســتقلالی ها امیدوار بودند که نورافکن تا نیم فصل از لیســت ســپاهان بیرون بماند 
و بعــد از دریافــت رضایتنامــه خــود از این باشــگاه به ســمت باشــگاه اســتقلال بیاید، 
امــا در آســتانه تقابــل ســپاهان بــا مــس رفســنجان مســئولان ایــن باشــگاه مشــکل 
ســقف بودجــه خــود را حل کــرده و نام این بازیکن را به فهرســت نهایی خود افزودند.
به این ترتیب دیگر جدایی امید نورافکن را از تیم سپاهان نمی توان محتمل دانست 
مگر اینکه در پایان فصل مسئولان باشگاه استقلال مذاکرات تازه ای با این بازیکن 
و باشــگاه ســپاهان انجام دهند تا شــاید نورافکن که دســت پرورده باشــگاه استقلال 
بود، بار دیگر در ترکیب اســتقلال دیده شــود. با حضور نورافکن در ترکیب ســپاهان 
ایــن تیــم وضعیــت بهتــری نســبت بــه ســایر تیم های لیــگ برتــری پیدا خواهــد کرد و 
جناح چپ این تیم تقویت خواهد شــد. نورافکن توانایی بازی در پســت های هافبک 
و مدافــع چــپ و هافبــک دفاعــی را دارد و حتــی در دوران جوانــی نیــز در پســت دفــاع 
میانی به کار گرفته شده و بازیکنی با قابلیت بازی در چند پست محسوب می شود.

یکــی از ابهامــات مطــرح شــده در شــکایت از 
اســتقلال مربــوط بــه ســقف قــرارداد اســت. 
اســتقلال می گویــد مجــوز هزینــه 325 میلیاردی 
را از ســازمان لیگ گرفته اســت. این در شــرایطی 
اســت کــه ســازمان لیــگ در نامــه ای کــه مــرداد 
مــاه بــه امضــای کشــوری فرد سرپرســت وقــت 
ســازمان لیگ به باشــگاه اســتقلال ارســال کرده، 
ســقف بودجــه این باشــگاه را 300 میلیــارد تومان 
اعــلام کــرده امــا اســتقلالی ها مدعی انــد پیامکــی 
از ســوی فردی مســئول در فدراســیون و ســازمان 
لیــگ دریافــت کرده انــد کــه مجــوزی بیــش از این 
رقــم دارند. شــاکیان این پرونده هــم اعتقاد دارند 
آبی هــای پایتخــت جــزو نمایندگان ایران در آســیا 
محســوب نمی شــوند و فقــط مجــوز هزینــه 300 
میلیاردی در فصل جاری داشــته اند. این اختلاف 
نظــر باعــث شــده کمیته انضباطــی در این  بــاره از 
ســازمان لیگ اســتعلام بگیرد و توضیح بخواهد. 
پرونــده دوم مربــوط بــه قــرارداد بلانکــو مهاجــم 

آرژانتینــی اســتقلال اســت. کمیتــه انضباطــی در 
ایــن خصــوص نیــز از ســازمان لیــگ درخواســت 
ارائــه قــرارداد و بررســی مالیــات و هزینه هــای 
جانبــی درج شــده در قــرارداد ایــن بازیکن را کرده 
اســت. گفتــه می شــود علــی خطیــر مدیرعامــل و 
وکلای باشــگاه اســتقلال دربــاره ســایر ابهامــات 
مطــرح شــده مدارکــی را به کمیتــه انضباطی ارائه 
داده اند و تا حد زیادی این ابهامات برطرف شــده 
اســت. نکتــه مهــم در مــدارک باشــگاه اســتقلال 
ایــن اســت کــه ایــن باشــگاه اعــلام کــرده مبلــغ 9 
میلیــاردی رضایتنامــه محمدرضا خالدآبادی به 5 
میلیــارد تومــان کاهــش یافتــه و 4 میلیــارد از این 
مبلــغ به آبی ها بخشــیده شــده اســت. اســتقلال 
برای جــذب خالدآبادی دروازه بان هوادار دو چک 
5 و 4 میلیــاردی بــه این باشــگاه داده اما آنها را در 
سقف قرارداد خود نیاورده بود. استقلالی ها ادعا 
می کننــد با بخشــش 5 میلیــارد مبلــغ رضایتنامه 

خالدآبــادی، آنهــا از ســقف عبــور نمی کننــد.

بعد از ورود به لیست سپاهان

بازگشت نورافکن در 
نیم فصل منتفی است

اطلاعات تازه از کمیته انضباطی

دو ابهام جدی در پرونده استقلال

 انگار مسئولان در 
فدراسیون فوتبال 
توجهی به نزدیکی 
دربی ندارند که با 
سلسله اقداماتی 
کاری کرده اند که 
بیشتر اخبار حول 
محور کسر امتیاز از 
استقلال بچرخد و به 
نوعی ذهن بازیکنان 
و اعضای کادر فنی 
استقلال معطوف به 
این ماجرا شود


